

Laure



Cette photo a été prise dans un Kindergarten, un jardin d'enfants juifs à Karlsruhe en 1940. Laure KOLB (5), y travaillait et c'est elle qui y figure au-dessus de ces enfants dont les familles ont été plus tard expulsées vers la zone libre et internées au camp de Gurs avant d'être déportées.

This photo was taken in 1940 in a Kindergarten for Jewish children in Karlsruhe. Laure KOLB (#5 in this photo) was working there and is standing behind the children. The families of these children were expelled to the Free Zone. They were interned in Gurs before being deported.

Doris KIRCHHEIMER (4), 8 ans, a été déportée avec sa mère par le convoi n° 64 du 7 décembre 1943. Elle était née à Karlsruhe. Elles avaient été transférées le 24 novembre de Perpignan où elles étaient hospitalisées à l'hôpital Saint-Louis. Après le camp de Gurs, Ruth **ALTMANN** a connu celui de Noé où elle a été internée avec ses enfants, tous nés à Karlsruhe. Le 21 mai 1944, elle a été transférée à Drancy d'où elle a été déportée le 30 mai 1944 par le convoi n° 75, avec ses six enfants dont trois figurent sur cette photo : **Benjamin** (1), 8 ans, **Sarah** (2), 7 ans, et **Paula** (3), 6 ans. Les trois autres dont nous n'avons pas les photos étaient Meta, 12 ans, Bella, 11 ans, et Maier, 10 ans.

Doris KIRCHHEIMER (#4 in the photo) was born on November 23, 1935 in Karlsruhe. On November 24, 1943, Doris and her mother were transferred from Perpignan where they had been hospitalized, to the Saint-Louis Hospital. They were deported on **convoy 64**, December 7, 1943. Ruth **ALTMANN** was sent from the camp at Gurs to the camp Noe where she was interned with her six children who all were born in Karlsruhe. On May 21, 1944 Ruth was transferred to Drancy. On May 30, 1944 she was deported on **convoy 75** with her six children, three of whom are shown in this photo ; **Benjamin** (#1) born on November 5, 1935, **Sarah** (#2) born on January 28, 1937 and **Paula** (#3) born on May 1, 1938. We do not have photos of her three other children : Meta, age 12, Bella, age 11, and Maier, age 10.